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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig tart még a magyar egyetemek fideszes 
megszállása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Még  februárban  jelentette  be  Gulyás  Gergely  kancelláriaminiszter,  hogy  az  úgynevezett
modellváltáson  átesett  egyetemek  fenntartó  alapítványainak  kuratóriumaiban  a  miniszterek
lemondanak  tisztségeikről.  Erre  azért  kényszerültek,  mert  az  év  elején  az  Európai  Bizottság
befagyasztotta az alapítványi struktúrájú egyetemeken az Erasmus+ és Horizont Európa programok
pénzeit, mások mellett azt kifogásolva, hogy a kuratóriumokban aktív, vezető politikusok is ülnek.
Később kiderült, a miniszterek mellett az államtitkárok, államtitkárhelyettesek, miniszteri biztosok
és politikai igazgatók mellett a polgármestereken kívül az összes köztisztviselőnek távoznia kell a
kuratóriumokból, hogy újra folyósítsák a forrásokat.
Miután Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter február 15-i hatállyal lemondott kuratóriumi
tagságáról, a győri Széchenyi István Egyetemet fenntartó Széchenyi István Egyetemért Alapítvány
kuratóriuma  április  6-i  ülésén  egyhangúlag  Hetzmann  Bélát,  a  Rába  Járműipari  Holding  Nyrt.
elnök-vezérigazgatóját  választotta  meg  új  tagjának.  Hetzmann  Béla  személyében  ugyanakkor
szintén egy, a kormányzati körökhöz közel álló ember került be a kuratóriumba, Hetzmann ugyanis
nem csak autóipari szakember, az Euro-Faktor Pénzügyi Szolgáltató Zrt. tulajdonosa, igazgatósági
tagja, a CSABAcast Könnyűfémöntöde Kft. tulajdonos-ügyvezetője, de 2019-ben megválasztották a
Takarékbank Zrt. felügyelőbizottsága és auditbizottsága elnökének is. Ez a bank Mészáros Lőrinc
érdekeltségébe tartozik, egyike azoknak a pénzintézeteknek, melyekből kormányközeli üzleti körök
éppen egy új „szuperbank” létrehozásán dolgoznak. Hetzmann Béla emellett annál a győri Rába
Járműipari Holding Nyrt.-nél vezérigazgató 2021 óta,  amely 20 százalékban a Széchenyi István
Egyetemért Alapítvány tulajdonában van, amelyikben mostantól ő is kuratóriumi tag lesz.
 



Kérdezem miniszter urat:
 

1. Az Európai Bizottság ajánlásai ellenére meddig folytatódik még az a gyakorlat, hogy Önök
a magyar egyetemeket saját fideszes pártkatonáik és a kormánypárthoz köthető 
üzletemberek kifizetőhelyeként kezelik?

2. A Mészáros Lőrinchez kötődő Hetzmann Béla mennyi tiszteletdíjat kap kuratóriumi 
tagként?

3. A Fideszhez köthető üzletemberek és kormányzati megbízottak kinevezése azt jelenti, 
hogy Önök végleg feladták a reményét is annak, hogy a magyar hallgatók és oktatók a 
jövőben részt vehessenek az Erasmus + és a Horizont Europe programokban?

4. Hajlandóak-e végre támogatni a Demokratikus Koalíció előterjesztését, és a kormányzati 
tisztviselőket, valamint a kormányközeli vállalkozókat és üzletembereket kitiltani a magyar
egyetemek kuratóriumaiból?

 
Budapest, 2023. április 20.
 
Tisztelettel:
 
Barkóczi Balázs
Demokratikus Koalíció
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